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Svar på fråga 2023/24:947 av Leonid Yurkovskiy (SD) 
Åtgärder mot lågt barnafödande i Sverige 

Leonid Yurkovskiy har frågat mig om jag ser något problem i att 

barnafödandet i Sverige minskar och om jag och regeringen i så 

fall avser att genomföra några insatser för att få svenskarna att 

vilja skaffa fler barn. 

Frågan är ställd mot bakgrund av statistik från Statistiska 

centralbyrån (SCB) som visar på historiskt lågt barnafödande i 

Sverige under 2023, vilket är oroande. Utvecklingen ser likadan 

ut på flera håll i världen och det kan finnas många orsaker till 

detta.  

Enligt SCB kan den nedåtgående trenden de senaste åren inte 

förklaras med skiften i konjunkturen då trenden inleddes redan 

före den senaste ekonomiska nedgången. Trots att 

barnafödandet i Sverige har sjunkit det senaste decenniet har 

Sverige haft ett av de högsta födelsetalen i Europa, för vilket 

inte minst en generös föräldraförsäkring samt utbyggd och 

subventionerad barnomsorg kan ha spelat roll. Svårigheten i att 
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identifiera exakt vilka orsaker som ligger bakom den 

nedåtgående trenden i barnafödandet innebär en utmaning när 

det kommer till att vidta effektiva och ändamålsenliga åtgärder. 

Mer information kring de bakomliggande faktorerna till lägre 

barnafödande behövs för att ta ställning till om eventuella 

åtgärder ska vidtas och för att dessa ska bli så ändamålsenliga 

som möjligt. 

Stockholm den 5 juni 2024 

Jakob Forssmed 
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